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    گزارش
ايران در بازي 
مقاب�ل عمان 
معتقدند که تيم ملي بازي ب�ه بازي در جام 
ملت ه�ا ب�راي قهرمان�ي ت�اش مي کن�د. 
همه چيز در ابوظبي براي تيم ملي به خوبي پيش 
مي رود، حتي يک پنالتي بدموقع هم مقابل عمان، 
روند تيم ملي در جام ملت ه��ا را متوقف نکرد تا در 
روزي که عليرضا بيرانوند با مهار پنالتي کاپيتان عمان 
دوباره همه را به جام جهاني و پنالتي کريس رونالدو 
برد، عليرضا جهانبخش و اشکان دژاگه هم گل بزنند 
و مثلث ستاره هاي ايران در اين بازي باشند. پرسش 
و پاس��خ »جوان« با آنها را در ميکس زون ورزشگاه 

محمد بن زايد ابوظبي مي خوانيد. 
 مي دانستم سمت راست مي زند

عليرضا بيرانوند که با دفع پنالتي، تيم کشورمان را 
مقابل عمان در بازي نگه داشت مانند جام جهاني 
مي درخشد و با کلين شيت در چهار بازي به عنوان 
يکي از بهترين هاي جام مطرح است. بيرانوند درباره 
چگونگي گرفتن ضربه پنالتي کاپيتان عمان اينطور 
توضيح مي دهد: »آن لحظه به مردم عزيز کشورم 
فکر مي کردم و مي دانستم که الان همه در حال دعا 
هستند که اين توپ گل نشود. پنالتي بدموقعي بود و 
براي دروازه باناني که در شروع بازي هنوز گرم نيستند 
و در شرايط مسابقه قرار ندارند، سخت است. آناليزي 
از قبل داشتم و با توجه به پنالتي هايي که از اين تيم 
ديده بودم، مي دانستم اين بازيکن کدام سمت مي زند 

و اين باعث شد تا با يک تمرکز خوب به تيمم کمک 
کنم. سردار هم از پشت سر پنالتي زن عمان به من 
اشاره مي کرد که کدام سمت بپرم و با توجه به آناليز 
خودم و تأکيد س��ردار که به سمت راست شيرجه 
بزنم، من ه��م گفتم حتماً حکمتي اس��ت و به آن 
سمت شيرجه زدم و پنالتي را دفع کردم.« دروازه بان 
ملي پوش پرس��پوليس وعده مي دهد که تيم ملي 
بازي به بازي براي شکستن طلسم قهرماني در آسيا 
پيش مي رود: »از امروز بايد براي چين شروع کنيم 
و بازي به بازي به شکستن طلسم 43 ساله قهرماني 
در آسيا نزديک تر شويم و دل مردم را شاد کنيم. راه 
خيلي سختي در پيش داريم. ديديد که عمان هم 
تيم سرسختي بود و تيم ها مرحله به مرحله سخت تر 

مي شوند.«
   لذت بخش بود

عليرضا جهانبخش هم پس از پشت سر گذاشتن يک 
مصدوميت طولاني و بازی متوسط در جام جهانی 
با  گلي که مقابل عمان به ثمر رساند، نشان داد که 
دوباره در راه تبديل شدن به همان ستاره سابق تيم 
ملي است. جهانبخش درباره بازي با عمان مي گويد: 
»مي دانس��تيم که بازي با عمان آسان نيست. آنها 
خوب شروع کردند و اگر پنالتي شان در دقايق اول 
گل مي شد، ش��رايط بازي متفاوت مي شد. خدا را 
شکر که بيرانوند با سيوي که انجام داد تيم را در بازي 
نگه داشت. بعد از گل اول اعتماد به نفس مان بيشتر 
شد، مي توانستيم بيشتر هم گل بزنيم، اما همين دو 
گل هم ما را به مرحله بعد برد.« هافبک هجومي تيم 

ملي گلزني پس از يک دوره مصدوميت را لذت بخش 
عنوان مي کند: »پس از مصدومي��ت، دو ماه و نيم 
سخت را پشت سر گذاشتم، مصدوميت خيلي اذيتم 
کرد. کادر پزشکي باشگاه و تيم ملي کمک زيادي به 
من کردند تا به شرايط بازي برگردم. بعد از يک مدت 
طولاني گل زدن خيلي لذت بخش است، مخصوصاً 
که براي تيم مل��ي و در چنين مرحله اي باش��د.«  
جهانبخش بازي با چين را سخت تر مي داند و تأکيد 
مي کند که براي رسيدن به يک چهارم نهايي وقتي 
براي خوشحالي ندارند: »چين در دوره هاي گذشته 
در اين مراحل ما را خيل��ي اذيت کرده و حتي ما را 
حذف کرده است. معتقدم وقتي براي خوشحالي 

نداريم و بايد براي بازي بعد آماده شويم.«
 هر مرحله سخت تر مي شود

اشکان دژاگه دومين گلش را در اين تورنمنت مقابل 
عمان به ثمر رساند تا برخلاف جام جهاني، اين روزها 
در جام ملت ها همه چيز به کام کاپيتان ايران باشد. 
دژاگه معتقد اس��ت عمان حريف سرسختي بود: 
»عمان کار را براي ما سخت کرده بود. خدا را شکر 
عليرضا بيرانوند پنالتي را گرفت و اين خيلي براي تيم 
مهم بود. اگر توپ گل مي شد، کار را براي ما سخت  
مي کرد. در ادامه همان نيمه اول توانستيم دو گل 

بزنيم و نشان داديم که همان تيم مقتدر هستيم.«
دژاگه بازي با چين در يک چهارم نهايي را مسابقه 
سخت تري نسبت به حريفان ايران در مراحل قبل 
مي داند: »هر بازي که جلو مي رويم، کارمان سخت تر 
و بدن بازيکنان خس��ته تر مي شود. ملي پوشان در 

تمام بازي ها مي جنگند، الان هم سه روز تا بازي با 
چين زمان داريم که کار کنيم تا با انگيزه و انرژي که 
در تيم وجود دارد، روند بردهايمان در جام ملت ها 

ادامه پيدا کند.«
کاپيتان تيم ملي در پاسخ به سؤال »جوان« درباره 
اينکه جام ملت ها براي او رويايی پيش مي رود هم 
اينطور پاس��خ مي دهد: »تيم هميشه در روزهاي 
س��ختي که داش��تم، مانند روزهايي که مصدوم 
بودم پشت من بود و من را حمايت مي کرد. آقاي 
ک��ي روش و بچه ها خيلي به من کم��ک کردند و 
الان بهترين موقع  است که بتوانم به تيم چيزي را 
برگردانم و خوبي ها را جبران کنم. به همين خاطر 
س��عي مي کنم اين را در زمين بازي انجام دهم و 
خدا را شکر تا الان در جام ملت ها خوب جلو رفتم. 
ان شاء الله بتوانم به همين روند ادامه دهم و سهمي 
در موفقيت هايي که تيم مل��ي در جام ملت ها به 
دست مي آورد، داشته باشم.« او تأکيد مي کند تيم 
ملي بازي به بازي براي رسيدن به قهرماني تلاش 
مي کند: »نزديک تر شديم، اما هنوز خيلي راه مانده 
است. در جام جهاني هم نشان داديم که تيم خوبي 
هستيم و هر تيمي مقابلمان قرار  گيرد، مي توانيم 
مقابل آنها بجنگيم و فوتبال خوب��ي را به نمايش 
بگذاري��م. در جام ملت ها هم ت��ا الان خوب پيش 
رفتيم و از اول هم تأکيد کرديم که بازي به بازي جلو 
مي رويم. بازي بعد با چين است و سعي مي کنيم 
مقابل اين تيم هم مانند بازي هاي قبلي بتوانيم از 

اين مرحله هم عبور کنيم.«

حالاآرامشبيشتريميخواهيم
يک بار ديگر 10 دقيقه ابتدايي بازي تيم ملي مقابل عمان را نگاه کنيد. تيم 
ملي در برابر عمان تيم برتر ميدان بود و نتيجه هم رضايتمندانه بود، اما 10 

دقيقه اول اين بازي را دوباره نگاه کنيد. 
10 دقيقه پراسترس که تمام ايران را تا مرز سکته پيش برد، 10 دقيقه اي 
که پر از اشتباه و سردرگمي بود. تيم ملي بعد از اين 10 دقيقه بر بازي مسلط 
شد و کار خودش را به بهترين شکل ممکن پيش برد و به سرانجام هم رساند 
تا مقتدرانه راهي يک چهارم نهايي جام ملت هاي آسيا شود، اما حرف ما 

روي آن 10 دقيقه ابتدايي بازي است. 
حالا تيم صعود کرده و آماده بازي بزرگ ب��ا چين و صعود به نيمه نهايي 
مي شود، اما سؤال اين است که چرا مدافعان تيم ملي در 10 دقيقه ابتدايي 
بازي با عمان مرتکب پنالتي شدند و بارها از مهاجمان عمان جا ماندند؟ چرا 
خط هافبک تيم فقط نظاره گر اين اتفاقات بود و مهاجمان هم عقب بازي 
مي کردند؟ تيم ملي در بازي با عمان به جز اين 10 دقيقه بسيار خوب بود. 
دوندگي، حفظ توپ، ايجاد موقعيت و ندادن فضا به حريف از شاخصه هاي 
بازي يک شنبه شب تيم ملي بود، اما آن 10 دقيقه داستاني متفاوت دارد.  به 
راحتي مي شد استرس و حاشيه را در تيم ديد، استرسي که يکي، دو روز قبل 
از بازي به تيم منتقل شده بود، اما هوشمندي بازيکنان در کنترل اعصاب 
خود مانع از ضربه خوردن تيم شد.  به 10 دقيقه اول اين بازي نگاه کنيد و 
تصور کنيد حريفي قدرتر و حرفه اي تر از عمان مقابل ايران قرار می گرفت 

آيا مي توانستيم جان سالم به در ببريم؟
تيم ملي امروز چندين برابر روزهاي گذشته به آرامش نياز دارد. اگر براي 
رويارويي با عمان صددرصد محت��اج آرامش و حمايت ب��ود، حالا براي 
مقابله با چين نيازمند 200 درصد آرامش و حمايت است. اين يعني اينکه 
صحبت هاي پراکنده ممنوع! حرف هاي حاشيه اي ممنوع! چه اينجا در 
داخل و چه آنجا در امارات کس��ي حق ندارد آرامش اين تيم اميدوار را به 

هم بريزد. 
وزير ورزش ديروز به حفظ آرامش و پرهيز از حاشيه تأکيد کرد تا تکليف 
همه روشن شود و ديگر کسي جو تيم را به هم نريزد. آن دقايق وحشتناک 
ديگر نبايد تکرار شود، چراکه از اين به بعد حريفان به سطح خودمان نزديک 
مي شوند و طبيعي است که از کوچک ترين اشتباه ما به بهترين شکل ممکن 

استفاده کنند، بنابراين جايي براي اشتباه نيست. 
تيم ملي روند خوبي دارد که اين روند نبايد دچار ايست شود. ترس آسيايي ها 
از تيم ملي هم به اين روند خوب اضافه شده تا اين اميد وجود داشته باشد 
که اين بار قهرماني به نام ايران زده ش��ود، پس همه چيز دست خودمان 
است. اين خودمان هستيم که به خودمان ضربه مي زنيم، آن هم با اظهارات 
غيرمنطقي و به راه انداختن حاشيه. اين تيم خوب و اميدوار امروز بيشتر از 

هر زمان ديگري محتاج آرامش و حمايت است. 
10 دقيقه اول بازي با عمان ديگر نبايد تکرار شود. تيم اول آسيا با عملکردي 
قابل قبول و حمايت همه جانبه مردم نبايد به راحتي اس��ير حاشيه هاي 
خودساخته شود. اين تيم شايسته کسب عنوان قهرماني است و مي تواند 
به راحتي با به دست  آوردن جام قهرماني باعث شادي مردم، يعني حاميان 

اصلي خود شود. 
بايد به هوش بود، هنوز راه زياد و س��ختي باقي مانده و نبايد همه چيز را 
تمام شده تلقي کرد. پس بياييد تا حصول موفقيت جز به کسب پيروزي و 

موفقيت فکر نکنيم و اسير جوسازي هاي بيهوده نشويم. 

فريدون حسن 

بازیبهبازیبرایقهرمانیمیجنگيم
ستاره های تيم ملی فوتبال  مقابل عمان در گفت وگو با خبرنگار اعزامی »جوان« به امارات:

مرحله يک هشتم نهايي جام ملت ها امشب
 به پايان مي رسد

ژاپن،عربستانرابهخانهفرستاد
استرالياازبکستانرا

عربس��تان س��عودي از گردونه جام 2019 حذف ش��د. در ادامه مرحله 
يک هشتم نهايي جام ملت هاي آس��يا ديروز ژاپن و عربستان سعودي به 
مصاف هم رفتند که اين بازي با برتري يک بر صفر چشم بادامي ها به پايان 
رسيد. با اين نتيجه ژاپن به مرحله يک چهارم نهايي صعود کرد و حريف 
ويتنام شد. سعودي ها در حالي از جام ملت ها کنار رفتند که مسئولان اين 
تيم نقشه هاي زيادي براي صعود به فينال رقابت ها کشيده بودند. شکست 
اين تيم پرمدعا برابر قطر باعث از هم پاشيدگي آنها شد و متعاقب آن، باخت 
به ژاپن ثابت کرد که عربستاني ها حرفي براي گفتن در مستطيل سبز ندارند 
و براي آنکه خلأهاي فوتبالي شان را پر کنند به مناقشات سياسي و اعمال 

نفوذهاي غيرفوتبالي روي آورده اند. 
در ديگر بازی روز گذشته استراليا در ضربات پنالتی ازبکستان را حذف کرد. 

بازی اين دو تيم در وقت اضافی و قانونی صفر - صفر تمام شد.
   آرزوي کره اي ها

با هدف کسب جام، جام ملت هاي امارات را آغاز کردند و با اتمام مرحله 
گروهي، آنها بيش از هر زمان ديگري به هدف بزرگ خود مي انديشند. 
تيم ملي کره جنوبي براي اينکه حذفي زودهنگام را تجربه نکند، راهي 
جز غلبه بر بحرين ندارد. با بررسي عملکرد اين دو تيم مشخص  مي شود 
که کفه ترازو به نفع کره اي ها سنگيني مي کند. کره هر سه بازي خود را 
با برد پشت سر گذاشت و مقتدرانه با حداکثر امتياز و با لقب صدرنشين 
به يک هش��تم نهايي صعود کرد. نکته اي که در نتايج اين تيم به چشم 
مي خورد، ميل کم مهاجم��ان کره جنوبي به گلزني اس��ت. کره اي ها، 
فيليپين و قرقيزستان را تنها با يک گل شکست دادند. با اين حال پائولو 
بنتو با توجه به تجربه زيادي که دارد، اميدوار اس��ت شاگردانش هيچ 
اشتباهي در بازي امروز مرتکب نشوند. در طرف ديگر زمين، بحريني ها 
حضور دارند، تيمي که به رغم تمام مشکلات تلاش مي کند تا با نتايج خود 
همه را شگفت زده کند. اين تيم در گروه اول با ميزبان همگروه بود و در 
نهايت نيز با يک برد، يک تساوي و يک شکست به عنوان تيم سوم صعود 
به مرحله حذفي را جشن گرفت. با اينکه فوتبال شرق آسيا با تيم هاي 
عربي تفاوت هاي زيادي دارد، اما به نظر مي رسد شانس کره براي صعود به 
يک چهارم نهايي بيشتر است و بحريني ها نيز با توجه به سبک بازي شان 
مي کوشند تا با کشاندن بازي به وقت هاي اضافه و ضربات پنالتي شانس  
خود را براي پيروزي تا آخرين لحظه حفظ کنند. البته نبايد فراموش کرد 
که بازي در يک کشور عربي براي تيم عربي راحت تر از بقيه تيم هاست و 

مي تواند مسائل حاشيه اي زيادي به دنبال داشته باشد.
   قطر با روحيه مقابل عراق

بعد از فشار زيادي که عربستان و متحدش امارات روي قطري ها آوردند، 
حال فرصت خوبي نصيب اين تيم شده تا به حضورش در جام ملت هاي 
آسيا ادامه دهد. اختلافات سياسي شديد با سعودي ها موجب شد شرايط 
براي تيم قطر سخت تر از هميشه شود، چراکه ميزبان رقابت ها به تبعيت از 
عربستان سعي کرد ميزبان جام جهاني 2022 را بايکوت کند، اما درخشش 
عنابي ها آرزوي آنها را نقش برآب کرد. برخلاف انتظارها قطر با درخشش 
در سه بازي اول خود توانست بالاتر از عربستان پرمدعا با 9 امتياز صدرنشين 
شود و قاطعانه صعود کند. صدرنشيني که کمک بزرگي به قطر کرد و موجب 
شد اين تيم حريف عراق شود. رويارويي با عربستان و کسب يک برد شيرين 
روحيه قطر را بالا برده و همين روحيه و اعتماد به نفس کمک بزرگي به 

بازيکنان اين تيم مي کند. 
اما شيرهاي بين النهرين همگروه ايران نتوانستند از پس شاگردان کي روش 
برآيند و در نهايت به دومي گروه چهارم رضايت دادند. تيم ملي عراق با اينکه 
قدرت سال هاي گذشته را ندارد، اما هنوز هم نمي توان اين تيم را ناديده 
گرفت. رويارويي با قطر دومين جدال سخت عراقي ها در اين دوره محسوب 
مي شود، اما مصدوميت بازيکنان اصلي ترين نگراني کادر فني اين تيم است. 
فرانس پطروس و احمد ياسين، دو مصدوم اصلي عراق هستند. البته گفته 
مي شود احمد ياسين به بازي امشب مي رسد و کاتانچ حداقل از بابت داشتن 

اين بازيکن کليدي نگراني نخواهد داشت. 

شيوا نوروزي

ورزشمدارستوجهخاصميطلبد
 برنامه ري��زي مقطع��ي در رش��ته هاي 
مختلف کم و بيش انجام شده، اما براي 
اينکه از ورزش ب��راي تربيت جوان ها به 
صورت همگاني اس��تفاده کنيم و همه 
مردم س��لامتي خودش��ان را از طريق 
ورزش به دست بياورند، متأسفانه برنامه 
منظمي نداشته ايم. مقام معظم رهبري 
فرمايش��ات خيل��ي خوبي داش��تند و 
فرمودند ورزش قهرماني بايد مورد توجه 
قرار گيرد و مردم به س��مت آن بيايند. 
ورزش اگر ب��راي جوان ها لازم اس��ت، 
براي افراد سالخورده واجب اس��ت، اما در برنامه ريزي هاي مدارس 
و اداره هاي دولتي و حت��ي برنامه های کلي متأس��فانه اين نکات به 
طور دقيق مورد توجه قرار نگرفته است. البته ما موفقيت هاي خوبي 
کسب کرده ايم و توانسته ايم مکان هاي ورزش��ي بسيار زيادي را در 
کشور بسازيم و مدال هاي مختلفي در رشته هاي مختلف در المپيک 
و بازي هاي آسيايي به دست آوريم. از اين رو ورزش پيشرفت داشته، 
اما خيلي بابرنامه کار نکرده ايم. تمام مديران ورزش هميش��ه روي 
گسترش رشته هاي پايه و پرمدال مثل شنا، دووميداني و ژيمناستيک 
بحث کرده اند، ولي در عمل اتفاقي نيفتاده اس��ت. جنگ و تحريم و 
از اين دست مسائل ربطي به اين ندارد که ما در مدارس خود به چه 
صورت عمل کنيم. تربيت بدني در مدارس که ارز نمي خواهد، فقط 
کمي ايده، فهم و برنامه ريزي مي خواهد. البته اقبال عمومي خانم ها 
به رغم محدوديت هايي که داشته اند، بيشتر بوده است. هرچند که اين 
هم کفايت نمي کند و ريشه آن در مدارس است و معلمان بايد ورزش 
و تربيت بدني را بين دانش آموزان ترويج دهند. با اين حال در ورزش 
بانوان صاحب مقام هاي خوبي در رشته هاي مختلف و در آسيا و جهان 
شده ايم و پيشرفت در ورزش بانوان به نسبت مردان بيشتر بوده است. 
روزهاي بهتري را پيش رو داريم، اما تا وقتي که در مدارس به تربيت 
بدني به معني خاص توجه نشود، آن حدي که بايد باشد، نخواهد بود. 
دائماً از ورزش عمومي صحبت مي کنيم، اما يکي از پايه هاي ورزش 
عمومي، ورزش مدارس است. زماني که مشکل ورزش مدارس حل 

شود، ورزش قهرماني و همگاني هم حل مي شود. 

باکمترينهزينهاردوهايمرابرگزارميکنم
احس��ان ح��دادي، پرتابگر ديس��ک ايران ک��ه هنوز ب��راي برگزاري 
تمريناتش در ايران با فدراسيون دووميداني به توافق نرسيده با اشاره به 
هزينه هايش گفت: »هدف اصلي کسب نتيجه  خوب در المپيک است و 
هر صحبتي که مي شود براي کسب بهترين نتيجه  است. موضوع اصلًا 
پول نيست، مبلغ 4 ميليارد و ۸00 ميليون توماني که من عنوان کردم 
براي کس��ب بهترين نتيجه  در المپيک بوده اس��ت. از امروز هم کار را 
شروع کنيم، باز دير شده است. با اين حال من سعي مي کنم با کمترين 

هزينه اردوها را انجام دهم.«

برايپوستاندازيپوستجوانانرا
نميکنيم!

خسرو قمري، رئيس فدراسيون دوچرخه س��واري معتقد است نبايد 
براي پوس��ت اندازي عجله کرد: »تيم ملي در حال پوست اندازي است 
و جامعه دوچرخه سواري بايد به ملي پوشاني که به تازگي پيراهن تيم 
ملي را پوشيده اند، فرصت دهد. ما اس��تعداديابي را آغاز کرده ايم. اگر 
در پوست اندازي عجله کنيم، نه تنها کارمان به خوبي پيش نمي رود، 
بلکه از اين طريق پوست ورزش��کاران هم کنده خواهد شد. بايد براي 
نتيجه گرفتن شرايط کشور را هم در نظر بگيريم و به جوان ترها فرصت 

بدهيم.«

تلاشبرايکسب۴سهميهالمپيک
علي مظاهري، مربي تيم ملي بوکس مس��ير کسب سهميه المپيک را 
سخت توصيف کرد: »کار براي کسب المپيک خيلي سخت است و قطعاً 
در مرحله نخست کسب س��هميه المپيک از طريق مسابقات جهاني 
سخت تر نيز خواهد بود. در مسابقات جهاني کار خيلي سخت است، اما 
کار نشد ندارد. قوانين تغيير کرده و نمي دانم چند نفر از طريق مسابقات 
جهاني سهميه کسب خواهند کرد. براي کس��ب سهميه در مراحل و 
مس��ابقات بعدي نيز تمام تلاش خود را انجام خواهيم داد تا به تعداد 

چهار سهميه المپيک لندن نزديک شويم.«

»ه��دف، ايجاد 
روحيه همدلي و 
تعامل بين مربيان رده هاي مختلف ملي است.« 
اين را بارها حميد بني تميم، سرپرست فدراسيون 
کشتي به زبان آورده است. در واقع بعد از نشستن 
او به جاي خادم و صدور حکم مربيگري غلامرضا 
محم��دي و محمد بنا در تيم هاي ملي کش��تي 
آزاد و فرنگي که ش��وکي مثبت ب��راي تيم هاي 
ملي کش��تي بود، ش��اهد تلاش هاي فدراسيون 
کش��تي براي ايجاد روحيه همدلي و تعامل بين 
تمامي عوامل اجرايي بوديم ک��ه نمونه بارز آن 
هم��کاري ناصر نوربخ��ش و محمد بن��ا بود که 
س��ال ها از همکاران و البته منتق��دان يکديگر 
بودند. همکاري که اس��تارت آن را فدراسيون با 

هدف برطرف کردن کدورت ها و ايجاد همدلي 
و تعامل زد. علاوه بر اي��ن، خيرآبادي هم بعد از 
سال ها فعاليت در آذربايجان به اين جمع اضافه 
ش��د تا حلقه همکاري در تيم ملي مستحکم تر 
ش��ود. مس��ئله اي که مهم ترين هدف بني تميم 

بود، از روزي که مديريت فدراسيون کشتي را به 
طور موقت به دست گرفت: »يکي از اهداف اصلي 
فدراسيون کشتي اين است که تيم هاي ملي را از 
هم تفکيک نکند و تا مي تواند زمينه همکاري و 
تعامل اين جمع را مهيا کند. ما در اين خصوص 

نشست هاي زيادي با اعضاي کادر فني داشتيم، 
حتي اخي��راً با محمد بنا و جمش��يد خيرآبادي 
هم نشس��ت ويژه اي برگزار کرديم که اميدوارم 
زمينه اين همکاري و همدلي بيش از پيش ايجاد 
ش��ود.« بني تميم اما همچنان تأکي��د دارد که 
موفقيت او در امور فدراسيون به تلاش هاي رئيس 
پيشين برمي گردد: »خادم طي مدت رياستش در 
فدراسيون کشتي، در مسائل فني و اقتصادي به 
گونه اي ريل گذاري کرده که هر فردي در آينده 
سکان رياست اين فدراسيون را برعهده بگيرد، کار 
سختي براي مديريت نخواهد داشت.« سرپرست 
فدراسيون کشتي با وجود تلاش هايي که براي 
رتق و فتق اصولي امور دارد بر اين باور است که 
الان زمان مناسبي براي برگزاري انتخابات نيست: 
»هر زمان که وزارت صلاح بداند، براي برگزاري 
انتخابات اقدام به برگزاري مجمع مي کنيم. الان 
اما مهم ترين مسئله برگزاري اردوها و اعزام هاي 
بين المللي براي کسب سهميه است تا پرداختن 

به ديگر امور.«

هدفوفاق
وهمدلياست
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خاکپايمادر
پيروزي بر عمان مسير صعود تيم ملي فوتبال به فينال جام ملت هاي 
آس��يا را هموارتر کرد. مصاف ب��ا عمان در اولين ب��ازي مرحله حذفي 
حساسيت هاي زيادي داشت، به ويژه که در همان دقيقه اول يک پنالتي 
نصيب حريف شد. مهار پنالتي بيرانوند و کلين شيت دوباره او با دو گل 
جهانبخش و دژاگه هم��راه بود و تيم کي روش ي��ک گام ديگر به جام 
نزديک شد. از بازي خوب ملي پوشان که بگذريم، حرکت قشنگ يکي از 
يوزپلنگ ها سوژه خوبي را نصيب عکاسان کرد. مرتضي پورعلي گنجي 
پس از پايان بازي دست مادرش را بوسيد تا نشان دهد خاک پاي مادرش 
است. به غير از مادر اين ملي پوش، ساير مادران ايران زمين نيز قلب شان 
براي موفقيت فرزندان کشور مي تپد. بوسيدن دستان اين فرشته هاي 

زميني کمترين کاري است که مي توان در قبال آنها انجام داد. 

مصطفي هاشمي طبا

رئيس اسبق کميته ملي 
المپيک

مشکليباکيروشندارم
دلنوشته بنا بعد از پرداخت پاداش بردهاي تيم ملي در مرحله گروهي 
بازتابي از سوي سرمربي تيم ملي فوتبال ايران نداشت، اما سرمربي 
تيم ملي کشتي فرنگی پيش از آنکه عده اي بخواهند از آب گل آلود 

ماهي بگيرند، تأکيد کرد که مشکلي با تيم ملي و کي روش ندارد: »بحث 
من اين است که نبايد تبعيض باشد و به همه بايد به يک شکل توجه 
شود. من نه با تيم ملي مشکلي دارم و نه با کي روش، اما وقتي حرف 
مي زنيم، مي گويند فوتبال در دنيا صنعت است. بايد يادمان باشد 
که ما دنيا نيستيم، ايران هس��تيم و بايد همه چيز عدالت محور 
باش��د.« بنا اما ترجيح داد بيش��تر درباره آنچه در جلسه ستاد 
اجرايي بازي هاي المپيک 2020 توکيو گذش��ت، صحبت کند 

تا اينکه به مسئله تيم ملي بپردازد: »من، محمدي و 
بني تميم برنامه ها و سؤال هايمان را مطرح کرديم و 
جواب هم شنيديم. ما هرچه خواستيم، پذيرفته 
شد و گفتند که بيش��تر هم مي دهند. بحث ها 
هميشه به بودجه ختم مي ش��ود، اما مهم ترين 
اصل در اين نشست همکاري وزير ورزش و رئيس 
کميته بود.« بنا قولي در خصوص کسب مدال 
نمي دهد، اما پرواضح اس��ت که از نتيجه جلسه 

راضي است: »ما نس��لي طلايي داشتيم که الان 
نداريم و اين کار را سخت کرده، اما تعدادي مسابقات 

رسمي آسيايي و جهاني داريم و تعدادي هم مسابقات 
تدارکاتي تا جام جهاني که اگر در آنها سهميه نگيريم، دو 
رقابت ديگر باقي مي ماند و بايد تمام تمرکزمان روي اين 
باشد، نه بحث انتخابات فدراسيون که تغييرات در اين 

مقطع به ضرر کشتي است.«

اميدواريمحمايتهاتاالمپيکادامهداشتهباشد
غلام محمدي،         بازتاب
سرمربي تيم 
ملي کش��تي آزاد ايران هم مانند همتاي 
خود در تيم ملي کش��تي فرنگ��ي از نتايج 
نشس��ت س��تاد اجرايي بازي هاي المپيک 
رضايت دارد و اميدوار است که اين حمايت ها 
تا المپيک ادامه داشته باش��د: »جلسه خوبي با 
حض��ور ب��زرگان ورزش از جمله س��لطاني فر و 
صالحي اميري داش��تيم. وزي��ر ورزش و رئيس 
کميته ملي المپيک نگاه ويژه اي به رش��ته هاي 
المپيکي، به خصوص کش��تي دارند و حمايت 
همه جانبه از اين رش��ته ها در دس��تور کار قرار 
گرفت. من و بنا هم خواس��ته ها و هدف گذاري 

خود را به لحاظ کسب نتيجه بيان کرديم. البته 
امروز در مورد تعداد مدال ها هدف گذاري نشد، 
اما خواستار برگزاري هرچه بيشتر نشست هاي 
اين چنيني و حضور وزير در اردوها شديم، چراکه 
اين توجه ها مي تواند به کس��ب نتايج درخشان 
تيم هاي ملي بينجامد که البته پاسخ مثبت هم 
شنيديم که اين خيلي خوب است. خوشبختانه 
وزير ورزش ريز به ريز و وزن به وزن نفرات ما را 
رصد مي کند. او جوانان و با تجربه ها را مي شناسد 
که اين خيلي خوب است و مي تواند انگيزه مان را 
دوچن��دان کن��د. اميدواري��م اي��ن حمايت ها 
همينطور تا المپيک ادامه داشته باشد و منجر به 

کسب نتايجي درخشان شود.«

دنیا حیدری
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